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Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets sammanträde  

den 5 november 2018 

 

Ledamöter  

Alexandra Posacki, ordförande SPF Farsta 

Berit Johansson, vice ordförande PRO Sköndal 

Inger Sjöberg  PRO Farsta 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta  

Greta Jönsson SPF Sköndal 

 

Ersättare 

 

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Wåge Johansson PRO Sköndal 

Christina Johansson SPF Farsta 

  

  

Förhinder 

Yvonne Algård, ersättare 

 

Tjänstepersoner 

 

SPF Sköndal 

 

Maria Premfors 

 

 

Kerstin Sandström   § 2 

Sebastian Rigi         § 2 

Jan Ekman               § 2 

Sekreterare, 

verksamhetscontroller  

 

Stadsdelsdirektör 

Koordinator, stadsutveckling 

Parkingenjör, stadsutveckling 

   

 

 

Sekreterare 

 

 

 

Ledamot Vice ordförande 
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av 
justerare, anmälan av protokollet från förra 
sammanträdet 
Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av Greta Jönsson, 

SPF, och Berit Johansson, PRO, den 6 november. 

 

Protokollet från rådets sammanträde den 8 oktober 2018 

anmäldes och lades till handlingarna. 

§ 2 Dagens gäster:  
 

Kerstin Sandström, stadsdelsdirektör 

Budgetprocessen 

Kerstin Sandström informerar rådet om budgetarbetets tidsram 

och aktiviteter.  Den nya politiska majoriteteten består av 

allianspartierna och miljöpartiet. Ny ordförande och ledamöter i 

stadsdelsnämnden tillträder 1 januari 2019.  

 

Budgetförslag kommer att presenteras den 14 november och 

kommunfullmäktige kommer den 12-13 december fatta beslut om 

förslag till budget. Förvaltningens budgetarbete är jämfört med 

föregående år senarelagt och kommer att pågå mellan den 14 

november 2018 och 14 januari 2019. Under perioden ska 

förvaltningen ta fram förslag till verksamhetsplan och budget. 

Förvaltningens verksamhetsplan och budget utarbetas utifrån 

politiska mål, strategier och prioriteringar. 

 

Planeringsdag med den nya nämnden blir den 9 januari 2019 

klockan 16:00-20:00, Storforsplan 36. Formell inbjudan kommer. 

I samband med mötet är pensionärsrådet välkommet att lägga 

fram synpunkter som förvaltningen kan ta hänsyn till i 

budgetarbetet. 

 

Föreningsstöd 

Det finns en fastställd summa att fördela oavsett antal föreningar. 

Rådet ställer frågan till Kerstin Sandström om vilka möjligheter 

som finns till utökat föreningsstöd. Inger Sjöberg, PRO Farsta, 

informerar om att PRO Farsta strand och PRO Farsta centrum har 
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slagits ihop och har nu totalt 1300 medlemmar. Föreningsstödet 

är 50 kronor per medlem upp till 500 medlemmar. 

Rådet ställer sig frågande till varför gränsen för föreningsstöd går 

vid 500 medlemmar. Vidare framför rådet att ett utökat 

föreningsstöd skulle vara välkommet för hjälp med lokalhyra som 

kan utgöra en stor kostnad för föreningar. Förvaltningen ska se 

över rådets frågeställningar och återkommer i frågan. 

 

Sebastian Rigi, koordinator och Jan Ekman, parkingenjör, 

avdelningen för stadsutveckling 

Sebastian Rigi, koordinator och Jan Ekman, parkingenjör 

avdelningen för stadsutveckling, presenterar utvecklingen av två 

nya parker i stadsdelen. Det handlar om Farstaängen som ska bli 

en aktivitetspark och Farsta strandpark som ska bli en 

stadsdelspark. Båda platserna har mycket potential och 

målsättningen är att de ska kunna nyttjas bättre. Parkerna 

kommer troligen att byggas etappvis under ett par år. 

Förvaltningen önskar ta del av pensionärsrådet synpunkter på hur 

parkerna kan utvecklas.  

 

Farsta strandpark 

Parkplan avseende stadsdelspark antogs av nämnden 2017.  

Parken planeras bli indelad i fyra delar med nyckelområden som 

har mötesplatser av olika karaktär. Signum för parken planeras 

bli cirkelformationer såsom exempelvis inramning av träd och 

bänkinramning vad gäller sittplatser. Vidare planeras bland annat 

utsiktsplatser, planteringar och samlingsplatser. 

 

Rådet lämnar följande synpunkter. 

Utformningen av parken behöver vara tillgänglighetsanpassad 

och hänsyn behöver tas till att faciliteter såsom att toaletter finns 

inom parkens område. Vidare framför rådet önskemål om 

boulebana och eventuellt möjlighet att hyra kajak och/eller 

roddbåtar. 

 

Farstaängen  

Det har tidigare inkommit ett medborgarförslag om att anordna 

en folkhälsopark.  Parken Farstaängen planeras bli indelad i två 
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delar, en med tema aktivitet med fokus på rörelse, aktivitet och 

motion för alla åldrar och en med tema finparks-stråk. I befintligt 

förslag finns att röja sly dels för bättre sikt dels för ökad trygghet. 

I förslaget arbetas det också med hur parken kan få bästa möjliga 

belysning. Vidare planeras att gatsten läggs på ytor där det är 

ogynnsamt för planteringar och som inte heller används som 

gång- eller cykelbanor. 

 

Rådet lämnar följande synpunkter: 

Inom parkens område önskar rådet att en boulebana anläggs 

liksom att ett schack-spel. Ytterligare förslag är att satsa på olika 

typer av ljusspel för ökad trivsel. 

§ 3 Ärenden till nämndsammanträdet den 18 
oktober 
Ärende nr 3: Magelungens vikar växer igen. Svar på 

medborgarförslag. 

Rådet biträder förvaltningens förslag. 

Rådet betonar att de stadsdelar/kommuner som angränsar till 

Magelungen borde samarbeta för en helhetssyn och gemensam 

strategi för skötsel av sjön. 

 

Ärende nr 10: Färdplan för ett Stockholm för alla – en rapport 

från Kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm. Svar på 

remiss från kommunstyrelsen.  

Rådet anser det glädjande att deras synpunkter tagits med i 

förvaltningens remissvar. Rådet biträder förvaltningens 

synpunkter. 

 

Ärende nr 11: Strategi för god, hälsosam och klimatsmart mat. 

Svar på remiss från kommunstyrelsen. 

Rådet lämnar följande synpunkter.  

Rådets synpunkter har inte betonats tillräckligt i förvaltningens 

svar. 

 

Rådet anser att det är viktigt att ta hänsyn till att äldre ofta är 

multisjuka, behöver näringsrik mat och maträtter som de är vana 

vid. 
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Rådet anser att det saknas en strategi för hur man ska arbeta för 

att uppnå målen som lyfts fram inom strategi för god, hälsosam 

och klimatsmart mat. 

 

Ärende nr 12: Dialog och samverkan kring spår- och busstrafik i 

kommande trafikaffärer med trafikstart 2021. Svar på remiss från 

kommunstyrelsen. 

Rådet biträder förvaltningens svar men önskar betona att Fagersjö 

behöver bättre förbindelser.  

 

Ärende nr 14: Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för 

kvartal 3 år 2018. 

Rådet lämnar inga synpunkter. Däremot ställer rådet frågan om 

vilken kostnad förvaltningen har för ej verkställda beslut. 

 

Ärende nr 17: Utvecklings- och näringslivsrådets möte den 12 

oktober 2018. 

Rådet lämnar inga synpunkter. Rådet har däremot intresse av att 

få mer information om vilken strategi som finns för att göra 

stadsdelen intressant för näringslivet? 

§ 4 Information från förvaltningen 
Förvaltningen hade ingen information att lämna. 

§ 5 Genomgång av balanslista 
Rådet gick igenom och uppdaterade balanslistan över frågor, 

besök och liknande – se bilaga. 

§ 6 Övriga frågor  
Bror Palmäng ställer en fråga utifrån en artikel i Metro om GPS-

larm och kameror som ska skydda de äldre; vem är det som 

mottar larmen? 

§ 7 Sammanträdet avslutas 
Ordföranden tackade alla och avslutade sammanträdet. 


